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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds 
en de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Ik wil bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van afroming slechts een bouwsteen is tot het oplossen van 
de mestcrisis en dat er meer oplossingen nodig zijn. Het verlies van derogatie en de daardoor 
ontstane mestcrisis heeft grote impact op mijn bedrijf. Verhoogde afroming biedt voor de korte 
termijn een te kleine impact om mijn bedrijfssituatie te verbeteren.   
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane 
mestcrisis op mijn bedrijf. 
 

 Heb een melkveebedrijf met 120 melkkoeien in de Wieringenmeer. 
 Naast de hoge kosten van afschaffing van derogatie op mijn bedrijf (Meer dan € 50.000) 

zorgt het ook nog voor uitmergeling van mijn bodem. Het gras groeit altijd hard bij ons , 
terwijl de bemesting nu wordt terug gedraaid gaat dit niet alleen stikstof tekort 
opleveren , maar ook fosfaat gebrek en kali tekort. Dan mogen we dit corrigeren door 
kunstmest aankoop maar dat is echt achteruit boeren. Dit kost me nu dus twee keer 
geld. En doordat het eiwit in het gras gaat zakken moet er ook nog eens extra soja van 
de andere kant van de wereld aangevoerd worden wat ook voor een derde maal geld 
kost.  

 Ben zelf K&K deelnemer en deelnemer aan praktijk netwerken, dus weet wel waar ik 
het over heb. 

 Om de mest druk wat te verlagen zouden jullie heel snel de BES pilot moeten invoeren. 
 Simpel gezegd : bemesten waar het groeit. 
 Dus niet iedereen de ruimte geven, alleen die het via de KLW laten zien dat ze daad 

werkelijk meer oogsten dan de bemesting van 170 kg N dierlijke mest. 
 Dit gaat ruimte geven waar het geen schade geeft voor de waterkwaliteit. 
 Deze pilot heeft al zeven jaar gedraaid en ligt al op het ministerie van LNV in de la. 
 Jullie praten wel over een ASB maar deze pilot was niet anders. 

 



 Dat er afvallers gaan komen gaat zwaar aan mijn hart, maar gaat ook nog eens niet 
versneld de produktie plafonds verlagen want dat gebeurt vanzelf. 

 Laat de blijvers niet te veel schade (financieel verlies) oplopen , anders blijft er weinig 
geld over om stappen te zetten in de verduurzaming. 

 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Rijk Baltus


